
 
 
 
 
 
 
 

20. november 2013 
 
 
I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 
1. 
Har Naalakkersuisut alligevel nedsat en international ekspertgruppe, der skal 
rådgive Naalakkersuisut om beskatningsmodeller indenfor råstofsektoren? 
 
2. 
Hvis ja: hvornår er gruppen nedsat og hvilke medlemmer er der udpeget? Hvis 
nej: er det fortsat Naalakkersuisuts holdning, at ekspertgruppen ikke er 
nødvendig, sådan som det blev oplyst i tidligere paragraf 37-besvarelser? 
(Medlem af Inatsisartut, Naaja H. Nathanielsen) 
  
Begrundelse 
 
Under debatten om definitionen af Råstoffondens indtægter (punkt 85/EM13) kom der en 
overraskende udmelding fra det ene koalitionsparti, Atassut.  
 
I ordførerindlægget omtaler Atassut den ekspertgruppe, som det tidligere 
Naalakkersuisut arbejdede med at nedsætte inden valget. Ekspertgruppens formål var 
løbende at komme med rådgivning omkring vores beskatning af råstoffer. Atassut 
opfordrede i ordførerindlægget til, at ekspertgruppen ikke bare skal beskæftige sig med 
beskatningssager, men også beskæftige sig med forbedringer af det juridiske grundlag 
for vores råstofindustri.  
 
Efter valget har Inuit Ataqatigiit ellers i adskillige § 37-spørgsmåli spurgt til netop 
ekspertgruppens videre arbejde. Naalakkersuisut har oplyst, at de ikke finder gruppen 
relevant og derfor ikke agtede at nedsætte den. Det undrer os at en koalitionspartner 
ikke er informeret om dette eller ikke har været løbende orienteret om fremdriften i 
arbejdet med en fremtidig royaltymodel. Derfor antager jeg, at ekspertgruppen alligevel 
er nedsat, men blot ikke offentliggjort.  
 
Jeg skal på forhånd bede om at samtlige spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 
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